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Møteprotokoll 
 

Bystyret 
 
 

Møtested: Bystyresalen, 3. etg   
Møtedato: 27.08.2009 Tid: kl. 17.00 
 
Til stede på møtet 
Medlemmer: Rita Ottervik, Ole Kristian Lundereng, Aase Sætran, Geir Waage, Roar 

Aas, Sissel Trønsdal, Gerda Rekstad, Ragnhild Nyhagen, Ismail Elmi, 
Øyvind Brandtzæg, Francis Chagula, Aage Borrmann, Jørgen Knapskog, 
Randi Sakshaug Nils Nesjan, Jens Dale Røttereng, Stian Johansen, Per 
Digre, Torgeir Gimse, Heidi Eidem, Roger Holmeng, John Stene, Øyvind 
Brastein, Monica Fornes, Vibeke Sivertsen, Lars Sperre, Yngve Brox, Nina 
Wikan, Tone Stav, Siri Holm Lønseth, Anette Ljosdal Havmo, Otto Albert 
Hammervold, Niklaus Haugrønning, Tore A Torp, Kristian Dahlberg Hauge, 
Elin M Andreassen, Harald Berg (til 21.40), Torgny Hagerup, Morten 
Ellefsen, Hans Borge, Arnt-Inge Enoksen, Jorunn Kofoed, Terje Justin 
Østhus, Eva Henriette Mohn, Elin Kvikshaug Berntsen, Hilde Opoku, Linn 
Marita Brodal, Kenneth T. Kjelsnes, Bekes Berwari, Jon Gunnes, Guri 
Melby, Erling Moe, Arne Byrkjeflot, Mona Bjørn, Odd Anders With, Espen 
Agøy Hegge, 
Kolbjørn Frøseth, Harald Nissen, Jan Bojer Vindheim, Trond Svenkerud, 
Svein Otto Nilsen 

Varamedlemmer: Frøydis Gaare, Cath Jane Ramfjord, Rachanee Maria Holt, Aasta Loholt, 
Karen Valbekmo Selvåg, Erling Wåde, Leif Samstad, Hildur Storli, Erna 
Terese Wiker, Håvard Fiskvik, Bjarne Søreng, Jens-Christian Hørløck, 
Synnøve Hopsø, Kjetil Utne, Urda Brende, Geir Arne Aune Hovd, Sigmund 
Ofstad, Inge Bjørnebekk, Peder Martin Lysestøl, Ellen Johansen (fra kl. 
18.00), Ottar Michelsen, Torill Skaftnesmo, Arne-Ivar Denstad, Kristian 
Skinderhaug 

Meldt forfall: Kristin Sæther, Bård Flaarønning, Trine Sumstad Wigtil, Rita Kumar, Arne 
Bjørlykke, Marte Frengen Evensen, Ola J Lenes, Hanne Moe Bjørnbet, 
Christina Ocean Johnsen, Rune Olsø, Karianne Holt Ekle,  
Merethe Baustad Ranum, Jon Steinar Gudmundsson, Michael Setsaas, 
Bengt Eidem, Lars Tvete,  Morten Kokaas, Marianne Lehn, Torleif 
Hugdahl, Knut Fagerbakke, Mirjam Folkvord, Dorthe Stevik Ommedal, 
Tone Sofie Aglen, Julie Hjemås Gule 

Ikke møtt:  
Fra administrasjonen: Rådmann Snorre Glørstad, kommunaldirektørene Tor Åm, Jorid Midtlyng, 

Elin Rognes Solbu, Carl-Jacob Midttun, revisjonsdirektør Per Olav Nilsen, 
Møteleder: Ordfører Rita Ottervik 
Fra sekretariatet: Kari Aarnes 
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Til stede 84 representanter ved møtestart. 
 
De meldte forfall ble enstemmig godkjent. 
 
Sak 106/09 Fritak/suppleringsvalg Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne er delt 
ut på plassene. 
Sak 85/09 Sæterbakken, Tesliåsen og Tjønlien med tilliggende områder settes til ny behandling for å 
avklare felt B4-L. 
 
Det var ingen innvendinger til innkalling og sakliste. 
 
Ordfører opplyste at habilitet er vurdert for Åge Halvorsen i sak 85/09 Sæterbakken, Tesliåsen og 
Tjønlien og sak 99/09 Lund Østre og for Odd Anders With i forbindelse med interpellasjon om 
polutsalg. Begge er vurdert habile. 
 
Det var ingen innsigelser til de øvrige representantenes habilitet. 
 
Ordfører opplyste om at det ikke ble gitt utvidet taletid, og ba om fullmakt til å ordne sakslista. 
 
 
DET VAR MELDT FØLGENDE PRIVATE FORSLAG: 
1. Fra Kristian Dahlberg Hauge (FrP): 

Åremålstilsetting for kommunale toppledere 
 

 
DET VAR MELDT FØLGENDE KORTSPØRSMÅL: 
1. Fra Tore A. Torp (H): 

Forsyningssikkerhet av elektrisitet og fjernvarme i Trondheim 
 

2. Fra Erling Moe (V): 
Tillitsprosjekt med sikte på redusert sykefravær 
 

3. Fra Aase Sætran (Ap): 
Unge bostedsløse 
 

4. Fra Guri Melby (V): 
Gratis inngang på museer 
 

5. Fra Sissel Trønsdal (Ap): 
Fysioterapiens innsats i forhold til hjemmeboende 
 

6. Fra Mona Bjørn (R): 
Sykehjemmene i Trondheim 
 

7. Fra Arne Byrkjeflot (R): 
Kollektivanbud 
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DET VAR MELDT FØLGENDE INTERPELLASJONER: 
1. Fra John Stene (Ap): 

Polutsalg 
 

2. Fra Ole Kristian Lundereng (Ap): 
Større levekårsforskjeller mellom bydelene? 
 

3. Fra Kjetil Utne (H): 
Merverdiavgift på frivillig virksomhet 
 

4. Fra Kristian Dahlberg Hauge og Morten Kokaas (FrP): 
Byregjering i Trondheim 
 

5. Fra Guri Melby (V): 
Evaluering av skolebygg 
 

6. Fra Harald Berg og Sigmund Ofstad (FrP): 
Synkronisering av lyskryssene i Trondheim kommune 

 
2 meldte kortspørsmål og 1 interpellasjon er utsatt til septembermøtet. 
 
 
Emil Husby fra Trondheim kommunale musikkskole jonglerte med diablo. 
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SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.   
96/09 09/21862   
 STRATEGIPLAN FOR KULTURNÆRINGER I TRØNDELAG 2009-2016  

 
85/09 04/118   
 SÆTERBAKKEN, TESLIÅSEN OG TJØNLIEN MED TILLIGGENDE 

OMRÅDER,  KLAGEBEHANDLING  
 

97/09 06/41245   
 ILSVIKVEIEN 18, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED 

BESTEMMELSER 
 

98/09 07/9530   
 NEDRE BAKKLANDET 60, GNR 409 BNR 487 M. FL., FORSLAG TIL 

REGULERINGSPLAN 
 

99/09 07/9857   
 LUND ØSTRE, GNR 177 BNR 717, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN 

MED BESTEMMELSER 
 

100/09 07/14493   
 VERFTSGATA 1 OG 3, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED 

BESTEMMELSER   
 

101/09 07/37170   
 DELER AV TONSTADBRINKEN, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN 

MED BESTEMMELSER 
 

102/09 09/29428   
 GEBYR FOR BRUK AV PIGGDEKK I TRONDHEIM. STATUS 2008/09 

OG VIDEREFØRING 
 

103/09 05/15176   
 LOVLIGHETSKONTROLL- GRILLSTADFJÆRA, GRILSTAD 

BÅTHAVN, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN  
 

104/09 09/18212   
 VALG AV TRONDHEIM KOMMUNES KLAGENEMND FOR 

KLAGESAKER ETTER KOMMUNEHELSETJENESTELOVEN    
 

105/09 09/32651   
 FINANSIERING OG DRIFT AV NY FRIIDRETTSHALL PÅ RANHEIM    

 
106/09 09/1148   
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 FRITAK/SUPPLERINGSVALG TIL KOMMUNALT RÅD FOR 
MENNESKER MED NEDSATT FUNKSJONSEVNE  
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Sak 96/09  
 
STRATEGIPLAN FOR KULTURNÆRINGER I TRØNDELAG 2009-2016  
 
INNSTILLING: 
Bystyret ønsker en årlig skriftlig orientering om status i arbeidet med Strategiplan for kulturnæringer i 
Trøndelag2009 – 20016. 
 
Strategiplan for kulturnæringer i Trøndelag 2009-2016 vedtas. 
Strategiplanen følges opp gjennom to-årige handlingsplaner 
 
Saksordfører: Harald A. Nissen (MDG) 
 
Behandling: 
Uttalelse fra Mangfoldsrådet ble delt ut i møtet. 
 
Arnt Inge Enoksen (FrP) fremmet følgende alternative forslag til innstillingen 3. linje: 
Strategiplanen for kulturnæringer i Trøndelag 2009-2016 vedtas med følgende endringer: 
- Målsetting om kulturnæringenes økte andel av sysselsettingen strykes 
- Strategi 3 Diversitet strykes 
 
Peder M. Lysestøl (R) fremmet følgende merknad: 
Strategiplanen for kulturnæringer bidrar til ytterligere markedstilpasning av kulturfeltet. Verdiskaping 
og sysselsetting på kulturområdet må settes inn i en større sammenheng. Målet må være å gjøre 
kunst og kultur mindre avhengig av markedskreftene. Følgende målsettinger for kulturfeltet må 
overordnes de næringsmessige aspektene: 
1. Tilbudet av kunst og kultur til byens befolkning må økes relativt mer enn den  
            generelle veksten i økonomien.  
2. Levekårene for kulturarbeidere må styrkes gjennom bedring av stipend og andre  
            offentlige støtteordninger.  
3. Kunstnere må tilbys bedre utdannings og utøvelsesmuligheter. 
4. For at utøvende kulturarbeidere og kulturinstitusjoner skal styrke sin posisjon på  
            markedet må det offentlige støtteapparatet styrkes. 
 
Votering: 
Innstillingen unntatt 3. linje ble vedtatt mot 1 stemme (1R). 
Ved alternativ votering mellom innstillingens 3. linje og Enoksens forslag ble innstillingen vedtatt mot 
13 stemmer (12 FrP, 1PP) avgitt for Enoksens forslag. 
Lysestøls merknad fikk ikke tilslutning av andre partier og ble dermed en mindretallsmerknad. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret ønsker en årlig skriftlig orientering om status i arbeidet med Strategiplan for kulturnæringer i 
Trøndelag2009 – 20016. 
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Strategiplan for kulturnæringer i Trøndelag 2009-2016 vedtas. 
Strategiplanen følges opp gjennom to-årige handlingsplaner 
 
  
Sak 85/09  
 
SÆTERBAKKEN, TESLIÅSEN OG TJØNLIEN MED TILLIGGENDE OMRÅDER, 
KLAGEBEHANDLING  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar å ta inn felt B4-L som tillegg i reguleringsplanen for Sæterbakken, Tesliåsen og 
Tjønlien med tilliggende områder vedtatt i bystyret den 18.06.09. 
 
Saksordfører: Tone Stav (H) 
 
Behandling: 
Hans Borge (FrP) fremmet følgende: 
Alternative forslag: 
Bystyret vedtar å ta inn felt B4-L i reguleringsplanen for Sæterbakken, Tesliåsen og Tjønlien med 
tilliggende områder vedtatt i bystyret 18.06.09. Det forutsettes at atkomstveiene ikke skal krysse 
området merket T2. 
 
Tilleggsforslag 1: 
Innregulert adkomstvei for planlagt utbygging i forbindelse med reguleringsplan ”Sæterbakken, 
Tesliåsen og Tjønlien med tilliggende områder” legges over jordbruksarealet ved Sæterbakken gård, 
skal det opparbeides støyskjerming slik at våningshus og driftsbygning skjermes for bilstøy fra den 
planlagte veien. 
 
Votering: 
Borges alternative forslag fikk 12 stemmer (12 FrP) og falt. 
Innstillingen fikk 72 stemmer og ble vedtatt mot 12 stemmer (12FrP). 
Borges tilleggsforslag fikk 26 stemmer (12FrP, 3V, 3KrF, 3R, 2Sp, 2MDG, 1DEM) og falt. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar å ta inn felt B4-L som tillegg i reguleringsplanen for Sæterbakken, Tesliåsen og 
Tjønlien med tilliggende områder vedtatt i bystyret den 18.06.09. 
 
 
  
Sak 97/09  
 
ILSVIKVEIEN 18, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED BESTEMMELSER 
 
INNSTILLING: 
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Bystyret vedtar reguleringsplan for Ilsvikveien 18 som vist på kart i målestokk 1:1000, merket 
Rambøll, senest datert 26.06.09 med bestemmelser senest datert 26.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1.  
 
Saksordfører: Roar Aas (Ap). 
 
Behandling: 
Arne Byrkjeflot (R) fremmet følgende merknad: 
Kommunens uteromsnorm er ikke fulgt i denne saken. Det kan begrunnes i og med at en del av 
tomten er gjort til offentlig friområde. Vi vil påpeke at denne saken ikke må tas til inntekt for at 
tilgang til offentlig friområde kan brukes som generell begrunnelse for å la være å følge kommunens 
uteromsnorm. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Byrkjeflots merknad fikk tilslutning av V, KrF og PP, og ble dermed en mindretallsmerknad. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Ilsvikveien 18 som vist på kart i målestokk 1:1000, merket 
Rambøll, senest datert 26.06.09 med bestemmelser senest datert 26.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1.  
 
 
Sak 98/09  
 
NEDRE BAKKLANDET 60, GNR 409 BNR 487 M. FL., FORLAG TIL 
REGULERINGSPLAN 
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Nedre Bakklandet 60 som vist på kart i målestokk 1:500, merket 
Madsø Sveen Arkitekter AS, senest datert 26.06.09 med bestemmelser senest datert 26.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven av 14. juni 1985 § 27-2 nr. 1. 
 
Saksordfører: Odd Anders With (KrF). 
 
Behandling: 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) fremmet følgende alternative forslag: 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Nedre Bakklandet 60 som vist på kart i målestokk 1:500 merket 
Madsø Sveen Arkitekter AS, senest datert 26.06.09 med bestemmelser senest datert 26.06.09. 
Adkomst til parkeringshus legges til Nedre Bakklandet i tråd med forslagsstillers ønske. 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven av 14. Juni 1985 §27-2 nr. 1. 
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Odd Anders With (KrF) fremmet følgende merknad på vegne av KrF, V, Sp og H: 
Frigjort areale på Verftstomta gjøres til grøntområde. 
 
Votering: 
Ved alternativ votering mellom innstillingen og Hauges forslag fikk Hauges forslag 34 stemmer (13H, 
13 FrP, 3V, 3KrF, 2Sp) og falt. 
Merknaden fra KrF, V, Sp og H ble trukket som følge av vedtatt innstilling. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Nedre Bakklandet 60 som vist på kart i målestokk 1:500, merket 
Madsø Sveen Arkitekter AS, senest datert 26.06.09 med bestemmelser senest datert 26.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven av 14. juni 1985 § 27-2 nr. 1. 
 
 
  
Sak 99/09  
 
LUND ØSTRE, GNR 177 BNR 717, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED 
BESTEMMELSER 
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Lund østre som vist på kart i målestokk 1:1000, merket Eggen 
arkitekter AS senest datert 26.6.2009 med bestemmelser senest datert 26.6.2009. 
 
Innenfor støyskjerm langs Ringvålvegen anlegges et felt med trær og busker. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1. 
 
Saksordfører: Tore A. Torp (H). 
 
Behandling: 
Jan B Vindheim (MDG) foreslo å sende følgende forslag til formannskapet: 
Det innføres 30km fartsgrense fra krysset Skjetleinskogen/Lisbeth Nypans veg til krysset 
Tunellvegen/Torvsletta. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Vindheims tilleggsforslag oversendes formannskapet. 
 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan for Lund østre som vist på kart i målestokk 1:1000, merket Eggen 
arkitekter AS senest datert 26.6.2009 med bestemmelser senest datert 26.6.2009. 



 
Trondheim kommune 

 
 

  

Møteprotokoll for Bystyret, 27.08.2009  (09/32245)  10 

 
Innenfor støyskjerm langs Ringvålvegen anlegges et felt med trær og busker. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1. 
 
Vindheims tilleggsforslag oversendes formannskapet. 
 
 
 
  
Sak 100/09  
 
VERFTSGATA 1 OG 3, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED 
BESTEMMELSER  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar rådmannens forslag til reguleringsplan for Verftsgata 1 og 3 som vist på kart i 
målestokk 1:500 merket Rambøll AS datert 25.11.2007 og senest justert 11.05.2009 (saksvedlegg 
1) med bestemmelser senest justert 11.05.2009 (saksvedlegg 2). 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1. 
 
FLERTALLSMERKNAD - SV, Ap, KrF, MDG, DEM: 
Bystyret ber om at det opparbeides en bydelspark i området, spesielt med tanke på bruk av barn og 
unge, med og uten følge av foreldre. 
Bydelsparken på Solsiden synes å peke seg ut som det mest aktuelle området. 
 
Saksordfører: Hans Borge (FrP). 
 
Behandling: 
Arne Byrkjeflot (R) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Bystyret gjør følgende endring i reguleringsbestemmelsene med tillegg til pkt 4.4: 
 
Enten må kommunens uteromsnorm tilfredstilles med areal på bakkenivå eller så må det være 
opparbeidet en bydelspark i området, spesielt med tanke på bruk av barn og unge uten følge av 
foreldre, før brukstillatelse gis. 
 
Arne Byrkjeflot (R) la fremmet følgende merknad: 
På nytt tillates kommunens uteromsnorm løst gjennom takterrasser med den begrunnelse at det er 
vanskelig å få til. Men det er jo nettopp i de sentrumsnære strøk der det er vanskelig å få til at de 
trengs mest. Målet om flere barnefamilier i byen kommer ikke nærmere med en slik praksis. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Byrkjeflots tilleggsforslag fikk 10 stemmer (7SV, 3R) og falt. 
Flertallsmerknaden fra SV, Ap, KrF, MDG, DEM fikk tilslutning fra FrP, V, R og Sp. 
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Byrkjeflots merknad fikk ikke tilslutning fra andre partier. 
 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar rådmannens forslag til reguleringsplan for Verftsgata 1 og 3 som vist på kart i 
målestokk 1:500 merket Rambøll AS datert 25.11.2007 og senest justert 11.05.2009 (saksvedlegg 
1) med bestemmelser senest justert 11.05.2009 (saksvedlegg 2). 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven § 27-2 nr. 1. 
 
 
FLERTALLSMERKNAD - SV, Ap, KrF, MDG, DEM, FrP, V, R og Sp: 
Bystyret ber om at det opparbeides en bydelspark i området, spesielt med tanke på bruk av barn og 
unge, med og uten følge av foreldre. 
Bydelsparken på Solsiden synes å peke seg ut som det mest aktuelle området. 
 
  
Sak 101/09  
 
DELER AV TONSTADBRINKEN, FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN MED 
BESTEMMELSER  
 
INNSTILLING: 
Bystyret vedtar reguleringsplan for deler av Tonstad som vist på kart i målestokk 1:1000, merket 
Trondheim kommune datert 10.10.07, sist endret 15.06.09 med bestemmelser senest datert 
15.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1. 
 
Saksordfører: Jan Bojer Vindheim (MDG). 
 
Behandling: 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Garasjerekken som er planlagt revet på tilstøtende eiendom opprettholdes på gjeldende areal. 
 
Arne Byrkjeflot (R) fremmet følgende merknad: 
Dagens lekeareal for elever ligger 3 dekar under direktoratets foreslåtte norm og blir med planen 
redusert ytterligere. Det pekes på at det fins friluftsområder i nærheten og at skolegården vil bli mer 
opparbeidet. Men også friluftsområdene minsker i omfang. Vi er uenig i rådmannens tolkning om at 
erstatningsareal betyr mindre, men mer opparbeidet areal. 
 
Votering: 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
Hauges tilleggsforslag fikk 14 stemmer (13 FrP, 1DEM) og falt, 
Byrkjeflots merknad fikk ikke tilslutning fra og ble dermed en mindretallsmerknad. 
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VEDTAK: 
 
Bystyret vedtar reguleringsplan for deler av Tonstad som vist på kart i målestokk 1:1000, merket 
Trondheim kommune datert 10.10.07, sist endret 15.06.09 med bestemmelser senest datert 
15.06.09. 
 
Vedtaket fattes i henhold til plan- og bygningsloven 27-2 nr. 1. 
 
 
Sak 104/09  
 
VALG AV TRONDHEIM KOMMUNES KLAGENEMND FOR KLAGESAKER ETTER 
KOMMUNEHELSETJENESTELOVEN    
 
INNSTILLING: 
Det velges følgende 5 blant formannskapets faste representanter som kommunens klagenemnd for 
klagesaker etter kommunehelsetjenesteloven: 
 
1. 
2. 
3. 
4. 
5. 
 
Vara: 
  
 
Leder: 
 
Nestleder: 
 
Behandling: 
Ordfører fremmet følgende forslag: 
1. Knut Fagerbakke (SV) 
2. Sissel Trønsdal (Ap) 
3. Tone Sofie Aglen (Sp) 
4. Merethe Baustad Ranum (H) 
5. Kristian Dahlberg Hauge (FrP) 
  
Vara for 1-3: Ole Kristian Lundereng (Ap) 
Vara for 4 og 5: Jon Gunnes 
  
Leder: Knut Fagerbakke (SV) 
Nestleder: Merethe Baustad Ranum (H) 



 
Trondheim kommune 

 
 

  

Møteprotokoll for Bystyret, 27.08.2009  (09/32245)  13 

 
Votering: 
Ordførers forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Det velges følgende 5 blant formannskapets faste representanter som kommunens klagenemnd for 
klagesaker etter kommunehelsetjenesteloven: 
 
1. Knut Fagerbakke (SV) 
2. Sissel Trønsdal (Ap) 
3. Tone Sofie Aglen (Sp) 
4. Merethe Baustad Ranum (H) 
5. Kristian Dahlberg Hauge (FrP) 
  
Vara for 1-3: Ole Kristian Lundereng (Ap) 
Vara for 4 og 5: Jon Gunnes 
  
Leder: Knut Fagerbakke (SV) 
Nestleder: Merethe Baustad Ranum (H) 
 
 
Sak 106/09   
 
SUPPLERINGSVALG TIL KOMMUNALT RÅD FOR MENNESKER MED NEDSATT 
FUNKSJONSEVNE  
 
Forslag til innstilling: 
Oddvar Øyan, fritas for sitt verv i Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne for 
resten av valgperioden. 
 
Som ny leder velges for resten av valgperioden: 
 
Behandling: 
Aase Sætran (Ap) fremmet følgende forslag: 
 
Som nytt fast medlem velges: Nina Braadland, Norsk Forbund for Utviklingshemmede (NFU) 
  
Som nytt 1.varamedlem velges: Eva Elida Singsaas Skråmestø, Norges Blindeforbund Sør-
Trøndelag 
  
Som ny leder velges: John Stene (Ap) 
 
Votering: 
Sætrans forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Møteprotokoll for Bystyret, 27.08.2009  (09/32245)  14 

VEDTAK: 
 
Oddvar Øyan, fritas for sitt verv i Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne for 
resten av valgperioden. 
 
Som ny leder velges for resten av valgperioden: John Stene (Ap) 
 
Som nytt fast medlem velges: Nina Braadland, Norsk Forbund for Utviklingshemmede (NFU) 
  
Som nytt 1.varamedlem velges: Eva Elida Singsaas Skråmestø, Norges Blindeforbund Sør-
Trøndelag 
 
 
 
PRIVATE FORSLAG: 
 
Ordførerens forslag om oversendelse av privat forslag fra Kristian Dahlberg Hauge (FrP) om 
åremålstilsetting for kommunale toppledere til Administrasjonsutvalget, deretter til innstilling i Finans- 
og næringskomiteen, fikk tilslutning. 
 
 
KORTSPØRSMÅL: 
 
1. Tore A. Torp (H) begrunnet sitt kortspørsmål om forsyningssikkerhet av elektrisitet og 

fjernvarme i Trondheim. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Elin Rognes Solbu. 
 

2. Erling Moe (V) begrunnet sitt kortspørsmål om tillitsprosjekt med sikte på redusert 
sykefravær. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Elin Rognes Solbu. 
 

3. Aase Sætran (Ap) begrunnet sitt kortspørsmål om unge bostedsløse. Spørsmålet ble besvart 
av kommunaldirektør Tor Åm. 

 
 
INTERPELLASJONER: 
 
1. John Stene (Ap) begrunnet sin interpellasjon om polutsalg. Spørsmålet ble besvart av 

ordføreren. 
 
John Stene (Ap) foreslo: 
Bystyret ber styret i Vinmonopolet hurtigst opprette et avlastningsutsalg på Byåsen, Trondheim 
kommune 
 
Votering: 
Stenes forslag ble vedtatt mot 1 stemme (1 MDG).  
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VEDTAK: 
 
Bystyret ber styret i Vinmonopolet hurtigst opprette et avlastningsutsalg på Byåsen, Trondheim 
kommune 
 
 

2. Ole Kristian Lundereng (Ap) begrunnet sin interpellasjon om større levekårsforskjeller mellom 
bydelene. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Håkon Grimstad. 
 
Ole Kristian Lundereng (Ap) foreslo: 
Rådmannen har bebudet en bred gjennomgang av kommunens utleieboliger. Gjennomgangen 
skal også ta for seg boligpolitiske og byutviklingsmessige forhold, og hvordan kommunen som 
aktør bidrar til mer eller mindre ønsket utvikling i større eller mindre områder/bydeler 
(formannskapssak 206/09). 

 
Bystyret ber om at problemstillinger og spørsmål i denne interpellasjonen også blir utredet i 
saken, og at den legges fram for politisk behandling. Med spesiell fokus på bydelene 
Saupstad/Kolstad og Lademoen må saken samtidig inneholde konkrete forslag til tiltak som kan 
utjevne levekårsforskjeller mellom bydelene, motvirke økt segregasjon og skape attraktive 
bydeler som tiltrekker seg ulike mennesker. 
 
Votering: 
Lunderengs forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
VEDTAK: 
 
Rådmannen har bebudet en bred gjennomgang av kommunens utleieboliger. Gjennomgangen 
skal også ta for seg boligpolitiske og byutviklingsmessige forhold, og hvordan kommunen som 
aktør bidrar til mer eller mindre ønsket utvikling i større eller mindre områder/bydeler 
(formannskapssak 206/09). 

 
Bystyret ber om at problemstillinger og spørsmål i denne interpellasjonen også blir utredet i 
saken, og at den legges fram for politisk behandling. Med spesiell fokus på bydelene 
Saupstad/Kolstad og Lademoen må saken samtidig inneholde konkrete forslag til tiltak som kan 
utjevne levekårsforskjeller mellom bydelene, motvirke økt segregasjon og skape attraktive 
bydeler som tiltrekker seg ulike mennesker. 
 

  
3. Kjetil Utne (H) begrunnet sin interpellasjon om merverdiavgift på frivillig virksomhet. 

Spørsmålet ble besvart av ordføreren. 
 
Kjetil Utne (H) foreslo: 
Trondheim kommune skal arbeide for at merverdiavgiften også fjernes for byggeprosjekter innen 
kultur, idrett og annet frivillig arbeid. 
 
Votering: 
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Utnes forslag fikk 33 stemmer (13Frp, 13H, 3KrF, 3V, 1DEM) og falt. 
 

 
Sak 102/09  
 
GEBYR FOR BRUK AV PIGGDEKK I TRONDHEIM. STATUS 2008/09 OG 
VIDEREFØRING 
 
INNSTILLING: 
1. Bystyret tar gjennomføringen av ordningen med gebyr for bruk av piggdekk, slik som beskrevet 

for vintersesongen 2008/2009, til etterretning. 
2. Bystyret vedtar at dekkrefusjonsordningen videreføres fram til 31.12.2009 etter samme 

prinsipper som forrige sesong. Ordningen omfatter bileiere bosatt i Trondheim, bileiere som 
studerer i Trondheim og bileiere som bor i annen kommune og jobber i Trondheim. 

3. Bystyret vedtar at dekkrefusjonen heves fra maksimalt 1000 kroner pr bil til maksimalt 1200 
kroner pr bil.  

4. Bystyret slutter seg til foreslått bidrag fra piggdekkfondet til økt vinterdriftstandard på 
kommunalt vegnett. 

 
Saksordfører: Per Digre (Ap). 
 
Behandling: 
Tone Stav (H) fremmet følgende: 
Alternative forslag til pkt. 4: 
Innføring av piggdekkgebyr i Trondheim forutsatte at kommunen forpliktet seg til en høyere standard 
for fremkommelighet og sikkerhet på vegnettet. Da kutt i vintervedlikeholdet er brudd på en av 
forutsetningene for innføringen av gebyret. Ordningen videreføres under betingelse av at nivået på 
vintervedlikeholdet økes ut over nivået i årets budsjett.    
 
Rådmannen bes å legge frem forslag til økt nivå på vintervedlikeholdet i sitt forslag til budsjett 2010, 
samt å vurdere behovet for styrking av budsjettposten for førjulsvinteren 2009. 
 
Rådmannen bes å se på hvordan kostnadene ved innkreving av piggdekkavgiften kan reduseres.  
 
Merknad: 
Merknadsstillerne viser til at antall piggdekkbrukere som krever bedret vintervedlikehold før de går 
over til piggfri dekk er doblet det siste året, og at Trondheim Bydrifts brukerundersøkelse viser at 
innbyggernes tilfredshet med fremkommeligheten er sunket det siste året. Det viser at byens 
innbyggere har merket konsekvensene av kuttene i budsjettene til vintervedlikehold som er blitt 
gjennomført av de rød grønne partiene. Redusert vintervedlikehold gir økt ulykkesrisiko og redusert 
fremkommelighet, og fører altså i tillegg til at færre bytter fra piggdekk til piggfrie dekk -og dermed til 
dårligere miljø i byen.  
 
Videre viser merknadsstillerne til at inntektene fra gebyret var ment å skulle gå til bedret 
vintervedlikehold av veiene i byen, med budsjettkuttene på dette området får trafikantene i dag bare 
et minimumsvedlikehold. 
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Kristian Dahlberg Hauge (FrP) fremmet følgende forslag: 
Bystyret vedtar å avvikle piggdekkavgiften slik at denne ikke videreføres for sesongen 2009/10. 
 
Aase Sætran (Ap) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Bystyret gir formannskapet i oppdrag å vurdere unntaksbestemmelser til pkt. 2 i ordningen. 
 
Votering: 
Hauges forslag fikk 17 stemmer (2H, 13FrP, 1PP, 1DEM) og falt. 
Innstillingens pkt. 1ble enstemmig vedtatt. 
Innstillingens pkt. 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
Ved alternativ votering mellom Stavs forslag og innstillingens pkt. 4 ble innstillingen vedtatt mot 31 
stemmer (13FrP, 13H, 3R, 1PP, 1DEM) avgitt for Stavs forslag. 
Sætrans tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
Stavs merknad fikk tilslutning fra H, V, KrF, PP og DEM og ble dermed en mindretallsmerknad. 
 
VEDTAK: 
 
1. Bystyret tar gjennomføringen av ordningen med gebyr for bruk av piggdekk, slik som beskrevet 

for vintersesongen 2008/2009, til etterretning. 
2. Bystyret vedtar at dekkrefusjonsordningen videreføres fram til 31.12.2009 etter samme 

prinsipper som forrige sesong. Ordningen omfatter bileiere bosatt i Trondheim, bileiere som 
studerer i Trondheim og bileiere som bor i annen kommune og jobber i Trondheim. 
Bystyret gir formannskapet i oppdrag å vurdere unntaksbestemmelser til pkt. 2 i ordningen. 

3. Bystyret vedtar at dekkrefusjonen heves fra maksimalt 1000 kroner pr bil til maksimalt 1200 
kroner pr bil.  

4. Bystyret slutter seg til foreslått bidrag fra piggdekkfondet til økt vinterdriftstandard på 
kommunalt vegnett. 

 
  
Sak 103/09  
 
LOVLIGHETSKONTROLL- GRILLSTADFJÆRA, GRILSTAD BÅTHAVN, FORSLAG 
TIL REGULERINGSPLAN  
 
INNSTILLING: 
Bystyret har behandlet krav om lovlighetskontroll av vedtak i sak 60/09 om reguleringsplan for 
Grillstadfjæra, Grilstad båthavn. Bystyret fastholder sitt vedtak. 
 
Saken sendes Fylkesmannen i Sør-Trøndelag for videre behandling. 
 
Behandling: 
Ordfører la frem innstillingen. 
 
Arne Byrkjeflot (R) tok opp kravet om ny behandling av saken i bystyret. 
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Votering: 
Innstillingen ble vedtatt mot 6 stemmer (3R, 2MDG, 1PP) avgitt for Byrkjeflots forslag. 
 
VEDTAK: 
 
Bystyret har behandlet krav om lovlighetskontroll av vedtak i sak 60/09 om reguleringsplan for 
Grillstadfjæra, Grilstad båthavn. Bystyret fastholder sitt vedtak. 
 
Saken sendes Fylkesmannen i Sør-Trøndelag for videre behandling. 
 
  
Sak 105/09  
 
FINANSIERING OG DRIFT AV NY FRIIDRETTSHALL PÅ RANHEIM    
 
INNSTILLING: 

1. Bystyret vedtar å bygge friidrettshall på Ranheim med en maksimal kostnadsramme på 122,5 
millioner kroner.  

2. Bystyret vedtar at byggingen av friidrettshallen finansieres som følger 
(tall i millioner kroner):  
Spillemidler 28,5 
Refusjon av merverdiavgift 23 
Kommunalt låneopptak 71 
Sum 122,5 
 

3. Bystyret vedtar å øke lånerammen i budsjettet for 2009 med 37 millioner kroner. 
Rådmannen gis fullmakt til å gjennomføre låneopptaket og avtale lånebetingelsene. 
 

4. Bystyret ber rådmannen å innarbeide det resterende behovet for kommunal finansiering i 
budsjettet for 2010.  

5. Bystyret forutsetter at det bygges flerbrukshaller på Spongdal og Åsveien skoler som 
tilfredsstiller krav til funksjonalitet, bruksmuligheter og estetikk. Formannskapet vil avvente 
erfaringer med plasthaller (jfr sak 268/09) før man tar stilling til hva slags haller som skal 
bygges. Rådmannen bes komme tilbake til revidert finansiering i økonomiplanen 2010-2013. 

6. Bystyret vedtar å innføre hall- og baneleie for friidrettshallen på Ranheim.   
 

7. Den samlede lånerammen for Trondheim kommune skal ikke økes i planperioden som 
konsekvens av bygging av friidrettshallen 

 
Saksordfører: Randi Sakshaug (Ap) 
 
Behandling: 
Jon Gunnes (V) fremmet følgende utsettelsesforslag: 
Saken utsettes i påvente av endelig finansieringsplan. Tilsagnsbrev på spillemidler mangler. 
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Votering: 
Gunnes utsettelsesforslag fikk 4 stemmer (3V, 1PP) og falt. 
 
Niklaus Haugrønning (H) fremmet følgende forslag: 
Pkt. 5 i forslag til innstilling strykes i sin helhet. 
 
Trond Svenkerud (PP) fremmet følgende forslag: 
Friidrettshallen på Ranheim bygges ikke nå. 
 
Kolbjørn Frøseth (Sp) fremmet følgende forslag: 
Pkt. 1 strykes. 
Pkt. 2 endres til: Bystyret vedtar at en eventuell bygging av friidrettshallen finansieres som følger: … 
 
Votering: 
Svenkeruds avvisningsforslag fikk 1 stemme (1PP) og falt. 
Ved alternativ votering mellom innstillingens pkt. 1 og 2 og Frøseths forslag vedrørende pkt. 1 og 2, 
ble innstillingen vedtatt mot 5 stemmer (3V, 2Sp) avgitt for Frøseths forslag. 
Ved alternativ votering mellom innstillingens pkt. 5 og Haugrønnings forslag, ble innstillingen vedtatt 
mot 1 stemme (1H). 
Innstillingens pkt. 7 ble vedtatt mot 4 stemmer (3R, 1DEM). 
Innstillingens øvrige punkter ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 

1. Bystyret vedtar å bygge friidrettshall på Ranheim med en maksimal kostnadsramme på 122,5 
millioner kroner.  

2. Bystyret vedtar at byggingen av friidrettshallen finansieres som følger 
(tall i millioner kroner):  
Spillemidler 28,5 
Refusjon av merverdiavgift 23 
Kommunalt låneopptak 71 
Sum 122,5 
 

3. Bystyret vedtar å øke lånerammen i budsjettet for 2009 med 37 millioner kroner. 
Rådmannen gis fullmakt til å gjennomføre låneopptaket og avtale lånebetingelsene. 
 

4. Bystyret ber rådmannen å innarbeide det resterende behovet for kommunal finansiering i 
budsjettet for 2010.  

5. Bystyret forutsetter at det bygges flerbrukshaller på Spongdal og Åsveien skoler som 
tilfredsstiller krav til funksjonalitet, bruksmuligheter og estetikk. Formannskapet vil avvente 
erfaringer med plasthaller (jfr sak 268/09) før man tar stilling til hva slags haller som skal bygges. 
Rådmannen bes komme tilbake til revidert finansiering i økonomiplanen 2010-2013. 

6. Bystyret vedtar å innføre hall- og baneleie for friidrettshallen på Ranheim.   
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7. Den samlede lånerammen for Trondheim kommune skal ikke økes i planperioden som 
konsekvens av bygging av friidrettshallen 

 
 
KORTSPØRSMÅL: 
 
4.  Guri Melby (V) begrunnet sitt kortspørsmål om gratis inngang på museer. Spørsmålet ble 

besvart av kommunaldirektør Elin Rognes Solbu. 
 
5.  Sissel Trønsdal (Ap) begrunnet sitt kortspørsmål om fysioterapiens innsats i forhold til 

hjemmeboende. Spørsmålet ble besvart av kommunaldirektør Tor Åm. 
 
Bjørn og Byrkjeflot ba om at kortspørsmål fra Rødt om ”Sykehjemmene i Trondheim” og 
”Kollektivanbud” besvares skriftlig og gjøres tilgjengelige på kommunens nettsider etter møtet, og 
trekker da spørsmålene. 
 
 
INTERPELLASJONER: 
 
4. Kristian Dahlberg Hauge (FrP) begrunnet sin interpellasjon om byregjering i Trondheim. 

Spørsmålet ble besvart av ordføreren. 
 
Kristian Dahlberg Hauge (FrP) foreslo: 
Bystyret vil innføre en byregjering i Trondheim. Bystyret vil gi folket og de folkevalgte mer makt 
over utviklinga. I dag har det sentrale byråkratiet for stor innflytelse. Gjennom å innføre en 
byregjering vil de folkevalgte styre det daglige tjenestetilbudet vi tilbyr byens innbyggere. En 
byregjering vil også gjøre politikernes beslutninger mer synlige. Det blir lettere å se hvem som 
styrer, hvordan de styrer, og hva som er alternativene.  

 
Slik gjør vi også lokaldemokratiet enklere, mer oversiktelig, og mer ansvarlig. En byregjering vil 
måtte stå til ansvar overfor de folkevalgte. Da kan ingen gjemme seg bak et ansatt byråkrati. 
Bystyret vil gi de folkevalgte mer ansvar for fellesskapet. 

 
På bakgrunn av dette ber bystyret om at det forberedes innføring av parlamentarisk styreform i 
Trondheim fra og med kommende valgperiode. 
 
Votering: 
Hauges forslag fikk 28 stemmer (12FrP, 13H, 3KrF) og falt. 
 

 
De øvrige interpellasjonene ble ikke behandlet innenfor den avsatte tidsrammen. 
 
 
 
Møtet hevet kl. 22.00 
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Rita Ottervik 
Ordfører 
 
 
 
Yngve Brox 
 
            Kari Aarnes 


